

# NOUVELLES/NEWS

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA  
SOCIETE POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

Editor/Rédacteur, Leslie Maitland

Tome/Volume 4

Number/Numéro 2

March/mars 1978

## FROM THE EDITOR

With this issue, Leslie Maitland assumes the editorship of the Newsletter. Ann Thomas has contributed greatly to the growth of the Newsletter, and we shall miss her active editorship, although Ann's interest in the

Society is of course going to continue. Ann's pressing activities at the National Gallery will consume more and more of her time, and we wish her the best of luck with her pursuits.

## PRESIDENT'S LETTER

This will be the last newsletter before the fourth annual meeting in May; it seems a good place to review the months since Fredericton.

The great Fall event was the Log Structures Conference held in Banff last October. The participants declared the Conference a success and the SSAC thereby significantly promoted its own objectives, especially the encouragement of fruitful communication, distribution of information, fostering conservation, and in due course, scholarly publication.

The Board of Directors met in Ottawa early in February with Officers and Directors from the east coast, Quebec, Ontario and myself in attendance. Major concerns discussed were: organizing and recording procedures for the conduct of the Society affairs from year to year; the publication of papers from the annual meetings; and a drive to increase and consolidate the membership - to give us a more secure financial base and enable us to reach a larger group of supporters for the many activities we plan to promote.

## LETTER DU PRÉSIDENT

Comme nous en sommes au dernier nouvelles avant la quatrième assemblée annuelle, qui se tiendra en mai, il me semble approprié de faire une rétrospective des mois éoulés depuis Frédéricton.

L'événement de l'automne fut sans conteste la conférence sur les Structures de rondins, tenue à Banff en octobre dernier. De l'avis des participants, cette conférence fut un succès, et la SEAC a donc contribué considérablement à la réalisation de ses objectifs de communications fructueuses, distribution de l'information, promotion de la conservation, et éventuellement, la parution d'une étude spécialisée.

Le Conseil d'administration s'est réuni à Ottawa au début de février. Y assistaient les dirigeants et administrateurs des Maritimes, du Québec et de l'Ontario, et le soussigné. Principaux points discutés: méthodes d'organisation et de compte rendu des activités de la Société; publication des documents des Assemblées annuelles; campagne de recrutement et de consolidation de l'effectif -- pour raffermir notre base financière et nous permettre d'intéresser plus de sympathisants aux nombreuses activités prévues.

Another Directors' meeting, gathering as many of the western members as possible and perhaps linked by conference phone to the east, will be held probably in March. An important topic for discussion will be the encouragement of committee activities.

In the meantime, Lynne DiStefano and George Kapelos have been immersed in preparations for the May meeting in London, Ontario. It promises to be the most successful yet, with excellent papers, tours, and entertainment in one of Ontario's most attractive Victorian cities.

Michael McMordie  
1978-02-10

#### NEW MEMBERS

We'd like to extend a warm welcome to our new members:

James Anderson,  
Stratford, Ontario.

Michael Calvert, Student,  
Calgary, Alberta.

Ricardo L. Castro,  
Quebec, Quebec.

Dr. Graeme Chalmers,  
Vancouver, B.C.

H. Spencer Clark,  
Scarborough, Ontario.

Nathalie Clerk,  
Gatineau, Quebec.

Allan Duffus,  
Halifax, N.S.

Ecole d'architecture,  
Université Laval,  
Québec, Québec.

Neil Einarson,  
London, England.

Historical Resources Library,  
Department of Culture,  
Edmonton, Alberta.

#### RETURNING MEMBERS

Membership renewal for 1978 shows we have a good-sized group of loyal members. Welcome back!

Une autre réunion des administrateurs se tiendra probablement en mars; on tâchera de réunir le plus nombreux possible de l'Ouest, et de recourir au système d'appels-conférence pour rejoindre les gens de l'Est. Un point de discussion important y sera soulevé: comment encourager les activités des comités.

En attendant, Lynne DiStephano et George Kapelos préparent activement l'assemblée de mai, à London, qui promet d'être un franc succès avec d'excellentes communications, des excursions, et des divertissements dans une des plus belles villes victoriennes et l'Ontario.

Michael McMordie  
1978-02-10

#### A TOUS LES NOUVEAUX MEMBRES ...

La plus cordiale bienvenue:

Don W. Lovell,  
Calgary, Alberta.

M. Foster Off,  
Toronto, Ontario.

Rosalind Pepall,  
Montreal, Quebec.

Olga Williams,  
Toronto, Ontario.

Halifax Landmarks Commission,  
Halifax, Nova Scotia.

Robert Hunter,  
Ottawa, Ontario.

Katsuhira Kannon,  
Toronto, Ontario.

Rosslyn Tetley,  
Montreal, Quebec.

Patrice Audet-Lapointe,  
Montreal, Quebec.

#### ...ET A CEUX QUI REVIENNENT

Le grand nombre de renouvellements de cotisations 1978 montre que nous avons un bon groupe de fidèles sympathisants. Nous sommes heureux de vous retrouver.

#### THEME DE L'ASSEMBLEE GENERALE ANNUELLE (1979)

Le Conseil d'administration est à la recherche d'un thème approprié pour la cinquième conférence annuelle, et toutes suggestions seraient les bienvenues. Veuillez écrire directement à la vice-présidente: Lynne DiStephano, Brescia College, 1285 Western Road, London, Ontario. N6G 1H2.

PRELIMINARY PROGRAMME

FOR THE

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

---

1978 ANNUAL MEETING

MONDAY, MAY 22 - THURSDAY, MAY 25

THE UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO

LONDON, ONTARIO

GENERAL CHAIRMEN: LYNNE D. DISTEFANO  
GEORGE KAPELOS

Monday, May 22

1:00 p.m. Registration, Gymnasium, University Community Centre  
to Self-guided tours. A selection of self-guided tours  
5:00 p.m. (prepared by the London Public Library and Art  
Museum) will be available at no cost at the SSAC  
registration desk.

3:00 p.m. Board of Directors Meeting, Business School, Room 156.  
to  
5:00 p.m.

7:00 p.m. to Reception at the Ridout Street Restoration,  
8:30 p.m. 451 Ridout Street North (courtesy of John Labatt Ltd.)

Tuesday, May 23

9:00 a.m. to Opening Remarks, Business School, Room 40  
9:15 a.m.

9:15 a.m. to Session I: Canadian Builders  
12:15 a.m. Chaired by: Shane O'Dea, Memorial University of  
Business School Newfoundland  
Room 40

John and Ebenezer Doan, W. John McIntyre, Seneca  
College of Applied Arts and Technology.

Arthur McClean, Stephen Otto, Heritage Conservation  
Division, Ministry of Culture and Recreation,  
Province of Ontario, and Richard Dumbrille,  
Maitland, Ontario.

George Lang, Susan Buggey, Research Division,  
National Historic Parks and Sites Branch, Parks  
Canada.

Toronto Speculative Builders, Bill Dendy, University  
of Toronto

Southcott, Shane O'Dea, Memorial University of  
Newfoundland

Dawson City, Margaret Carter, Canadian Inventory  
of Historic Buildings, National Historic Parks  
and Sites Branch, Parks Canada

J.H. Cadham, Leonard K. Eaton, University of  
Michigan.

1:30 p.m. to Session II: Canadian Architects, Part I  
4:30 p.m. Chaired by: Douglas Richardson, University of Toronto  
Business School  
Room 40

John Plaw, Irene Rodgers, Prince Edward Island Heritage Foundation.

John Cunningham, Stuart Smith, University of New Brunswick

John and Joseph Powers, Margaret Angus, Kingston.

John G. Howard, Wendy Fletcher, Toronto

John H. Billing, Haliburton Pioneer and Architect B. Napier Simpson, Jr., Thornhill

Frederic William Cumberland, Shirley G. Morris, Toronto

William Thomas, Marion MacRae, Toronto

William Thomas, Architect of St. Paul's Cathedral, London, Ontario, William S. Hart, University of Western Ontario.

6:00 p.m. to Reception at Centennial Museum, 325 Queens Avenue,  
7:00 p.m. on the occasion of the opening of the exhibition  
entitled The Architecture of George F. Durand  
(1850-1889)

7:30 p.m. to Annual Dinner in Cronyn Hall at St. Paul's Anglican  
9:30 p.m. Cathedral, 472 Richmond Street  
Dinner will be catered by the House Committee of  
St. Paul's Cathedral and music will be provided  
by the London String Quartet.

Wednesday, May 24

8:45 a.m. to Tour of Huron County, organized with the co-operation  
6:00 p.m. or of the Architectural Conservancy of Ontario, Huron  
8:00 p.m. Branch, Exeter and District Heritage Foundation,  
and Local Architectural Conservation Advisory  
Committees in Seaforth, Goderich, and Bayfield.  
The tour will include an introductory talk by  
Nicholas Hill, President, Architectural Conservancy  
of Ontario, Huron Branch, and an illustrated talk  
on Ontario Town Halls by Anthony Adamson of Toronto.  
Box lunches are included and participants have the  
option of enjoying a carefully prepared nineteenth-  
century menu at the Little Inn in Bayfield.

Thursday, May 25

9:00 a.m. to Session III: Canadian Architects, Part II  
12:00 p.m. Chaired by: George Kapelos, Ministry of Culture and  
Natural Science Recreation, Province of Ontario  
Room 1

George Browne and Son, J. Douglas Stewart,  
Queen's University

Thomas Seaton Scott, Janet B. Wright, Canadian  
Inventory of Historic Buildings, National Historic  
Parks and Sites Branch, Parks Canada

Thomas Fuller, Christopher A. Thomas, Ministry of  
Culture and Recreation, Province of Ontario

Samuel Maclure, A West Coast Arts and Crafts  
Architect Martin Segger, University of Victoria

Percey Erskine Nobbs, Susan Wagg, Concordia  
University

W.E. Noffke, Harold Kalman and Joan Mackie, Ottawa

1:15 p.m. to  
4:00 p.m.  
Natural Science  
Room 1

Session IV: Canadian Architects, Part III  
Chaired by: Claude Bergeron, Université Laval

Gerard Morisset, Jacques Robert, Université Laval

Robert Blatter, André Cloutier, Université Laval

Raymond Moriyama, Anthony Jackson, Nova Scotia  
Technical College

Barton Myers, Bruce B. Kuwabara, Barton Myers  
Associates

Douglas Cardinal, Abraham Rogatnick, University  
of British Columbia

Canadian Architects and Contemporary, Indigenous  
Architecture, Christopher Riopelle, Toronto

4:00 p.m. to  
4:15 p.m.

Closing Remarks, Natural Sciences, Room I

4:30 p.m. to  
5:30 p.m.

Annual Business Meeting, Natural Sciences, Room I

7:00 p.m. to  
8:30 p.m.

Board of Directors Meeting, Business School,  
Room 155.

SSAC ANNUAL MEETING - 1978  
MAY 22 - 25  
THE UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO, LONDON  
PREREGISTRATION FOR TOUR AND SPECIAL EVENTS

If you are planning to attend the annual meeting, it is strongly suggested that you preregister for the tour and special events. Not only will your early registration insure inclusion for the tour and special events (numbers are limited), but an envelope containing tickets for the tour and special events will be prepared in advance and may be collected at the SSAC registration desk in the Gymnasium of the University Community Centre on Monday, May 22 from 1:00 p.m. to 5:00 p.m. Refunds on tickets will be given to preregistrants if notification is received on or before May 15 by Lynne D. DiStefano, Brescia College, 1285 Western Road, London, Ontario N6G 1H2.

On the form below, please indicate which events you wish to attend. Make your cheque payable to "SSAC."

Please retain upper portion.  
-----

(Detach and return to Lynne D. DiStefano, Brescia College,  
1285 Western Road, London, Ontario N6G 1H2)

<u>Number of Persons</u>	<u>Event</u>	<u>Amount</u>
(        )	Annual Dinner (including wine), Tuesday evening, May 23 - \$14.00 per person ( <u>limited to 125 persons</u> ).  All-day Bus Tour	_____
(        )	Huron County Tour (box lunch included), Wednesday, May 24 - \$11.00 per person ( <u>limited to 49 persons</u> ). OR	_____
(        )	Huron County Tour (box lunch <u>and</u> dinner with wine included), Wednesday, May 24 - \$22.00 per person ( <u>limited to 72 persons</u> ).  TOTAL	_____

Name(s) \_\_\_\_\_

Address(es) \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

Affiliation(s) \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

— Will attend Ridout Street Restoration  
reception (limited to 125 persons).

— Will attend Centennial  
Museum reception  
(limited to 125 persons)

Note: Registration fees for both The Learned Societies Conference (\$25.00) and SSAC (\$15.00) are payable directly to The Learned Societies Conference either in advance or at the time of registration. The Learned Societies Conference will mail all registration materials to SSAC speakers and/or members in late March.

Each person listed on this registration must sign the following statement :

I (we) understand that the participation of the Society for the Study of Architecture in Canada and cooperating local organizations and individuals in the 1978 annual meeting is limited to providing educational background and guidance, that all transportation, accommodations and other arrangements in connection with this meeting are under the exclusive control of others, and that the Society, cooperating organizations and individuals have no liability or responsibility whatsoever for the death of any person or any loss, expense, delay, injury or other damage to any person or property, however occurring on, during, or in relation to the annual meeting.

---

(Signature)

---

(Signature)

SOCIETE POUR L'ETUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

REUNION ANNUELLE 1978

LUNDI LE 22 MAI - JEUDI LE 25 MAI

THE UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO

LONDON, ONTARIO

PRESIDENTS GENERAUX: LYNNE D. DISTEFANO

GEORGE KAPELOS

PROGRAMME PRELIMINAIRE

lundi le 22 mai

13 heures à 15 heures Inscription dans le gymnase du Centre communautaire de l'université (UCC). Excursions autodidactes: un programme d'excursions autodidactes choisies (préparé par la bibliothèque et le musée municipaux, The London Public Library and Art Museum) sera distribué gratuitement au bureau d'inscription de la SEAC.

15h à 17 heures Réunion du Conseil exécutif, Business School, Salle 156.

19 heures à 20h30 Réception sur les lieux de la Restauration de la rue Ridout, 451 Ridout Street North (donnée à titre gracieux par la compagnie John Labatt Limitée)

mardi le 23 mai

9 heures à 9h15 Avant-propos

9h15 à 12h15 Séance 1: Constructeurs canadiens  
Business School  
Présidée par: Shane O'Dea, Memorial University of Salle 40 Newfoundland

John and Ebenezer Doan, W. John McIntyre, Seneca College of Applied Arts and Technology.

Arthur McClean, Stephen Otto, Division de la Conservation du patrimoine, Ministère des affaires culturelles et des loisirs, Province de l'Ontario et Richard Dumbrille, Maitland, Ontario.

George Lang, Susan Buggy, Division de la recherche, Direction des lieux et des parcs historiques nationaux, Parcs Canada

Les constructeurs spéculatifs de Toronto, Bill Dendy, University of Toronto.

Southcott, Shane O'Dea Memorial University of Toronto.

Dawson City, Margaret Carter, Inventaire canadien des bâtiments historiques, Direction des lieux et des parcs historiques nationaux, Parcs Canada

J.H. Cadham, Leonard K. Eaton, University of Michigan.

13h30 à 14h30 Séance 11: Architectes canadiens, Partie 1  
Business School  
Présidée par: Douglas Richardson, University of Toronto.

John Plaw, Irene Rodgers, P.E.I. Heritage Foundation

John Cunningham, Stuart Smith, University of New Brunswick

John and Joseph Powers, Margaret Angus, Kingston.

John G. Howard, Wendy Fletcher, Toronto.

John H. Billing, Haliburton, pionnier et architecte,  
B. Napier Simpson, Jr., Thornhill

Frederic William Cumberland, Shirley G. Morris, Toronto

William Thomas, Marion Macrae, Toronto.

William Thomas, architecte de la Cathédrale St-Paul  
London, Ontario, William S. Hart, University of  
Western Ontario.

18 heures à 19 heures      Réception au Musée du centenaire, 325 Queens Avenue,  
à l'occasion de l'inauguration de l'exposition  
intitulée L'Architecture de George F. Durand  
(1850-1889).

19h30 à 21h30      Dîner annuel dans le Cronyn Hall de la Cathédrale  
anglicane St-Paul, 472 Richmond Street. Un dîner  
sera servi par le Comité paroissial de la Cathédrale  
St-Paul; le quatuor à cordes de London, London String  
Quartet, assurera la musique.

mercredi le 24 mai

8h45 à 18h ou 20h  
(ces dernières sont  
les heures du départ  
de Bayfield)

Excursion du Comté Huron, organisée en collaboration  
avec la Commission de conservation de l'architecture  
de l'Ontario, la Exeter and District Heritage  
Foundation, et des comités consultatifs locaux pour  
la conservation de l'architecture à Seaforth,  
Goderich et Bayfield. Un discours préliminaire par  
Nicholas Hall, président de la Commission de conser-  
vation de l'architecture de l'Ontario, Division d'Huron,  
et un discours accompagné d'illustrations sur Les  
hôtels de ville de l'Ontario par Anthony Adamson de  
Toronto, feront partie de l'excursion. Des paniers-  
repas seront distribués et les participants auront  
l'option de déguster un menu du dix-neuvième siècle  
soigneusement préparé à l'auberge Little Inn à Bayfield.

jeudi le 25 mai

9 heures à 12 h  
Natural Sciences  
Salle 1

Séance III: Architectes canadiens, Partie II  
Présidée par: George Kapelos, Ministère des affaires  
culturelles et des loisirs, Province de l'Ontario  
George Brown et Fils, J. Douglas Stewart, Queen's  
University

Thomas Seaton Scott, Janet B. Wright, Inventaire  
canadien des bâtiments historiques, Direction des lieux  
et des parcs historiques nationaux, Parcs Canada.

Thomas Fuller, Christopher A. Thomas, Ministère des  
affaires culturelles et des loisirs, Province de  
l'Ontario

Samuel Maclure, architecte en arts et métiers de la  
Côte Ouest, Martin Segger, University of Victoria

Percey Erskine Nobbs, Susan Wagg, Concordia University  
W.E. Noffke, Harold Kalman and Joan Mackie, Ottawa.

13h15 à 16 heures  
Natural Sciences  
Salle 1

Séance IV: Architecte canadiens, Partie III  
Présidée par: Claude Bergeron, Université Laval.

Gerard Morisset, Jacques Robert, University Laval

Robert Blatter, André Cloutier, Université Laval

Raymond Moriyama, Anthony Jackson, Nova Scotia  
Technical College

Barton Myers, Bruce B. Kuwabara, Barton Myers  
Associates

Douglas Cardinal, Abraham Rogatnick, University  
of British Columbia

Les architectes canadiens et l'architecture  
indigène contemporaine, Christopher Riopelle,  
Toronto

16 heures à 16h15                    Clôture de la séance, Natural Sciences, Salle 1

16h31 à 17h30                    Réunion d'affaires annuelle, Natural Sciences,  
Salle 1

19 heures à 20h30                    Réunion du Conseil exécutif, Business School,  
Salle 155

Réunion annuelle 1978 de la SEAC  
 du 22 au 25 mai  
 The University of Western Ontario, London  
Pré-inscription pour l'excursion et les autres événements spéciaux

Si vous avez l'intention d'assister à la réunion annuelle, nous vous recommandons fortement de vous pré-inscrire à l'excursion et aux événements spéciaux. Non seulement cette inscription préalable vous assurera-t-elle une place dans l'excursion et dans les événements spéciaux (le nombre de participants sera limité), mais vous obtiendrez aussi dès votre arrivée une enveloppe contenant les billets pour l'excursion et les événements spéciaux. Ces enveloppes seront distribuées au bureau d'inscription de la SEAC dans le gymnase du Centre communautaire de l'université (UCC) lundi le 22 mai, de 13 heures à 17 heures. Au besoin, ceux qui sont pré-inscrits pourront se faire rembourser des billets en donnant avis avant le 15 mai à Lynne D. DiStefano, Brescia College, 1285 Western Road, London, Ontario, N6G 1H2.

Veuillez indiquer à la formule ci-bas les événements auxquels vous désirez participer. Les chèques devront être inscrits à l'ordre de la "SEAC".

La partie supérieure est à conserver

Détacher et retourner cette formule à Lynne D. DiStefano, Brescia College, 1285 Western Road, London, Ontario N6G 1H2.

Nombre de personnes	Événement	Montant
	Dîner annuel (vin compris), mardi soir le 23 mai --\$14.00 par personne (limite de 125 personnes)	_____
	Excursion en autobus d'une journée complète Excursion du Comté Huron (panier-repas compris) mercredi le 24 mai --\$11.00 par personne (limite de 49 personnes)	_____
	OU	
	Excursion du Comté Huron (panier-repas ainsi qu'un dîner avec vin compris), mercredi le 24 mai --\$22.00 par personne (limite de 72 personnes)	_____
	Total	=====

Nom(s) \_\_\_\_\_  
 Adresse(s) \_\_\_\_\_  
 Affiliation(s) \_\_\_\_\_

J'assisterai à la réception sur les lieux de la Restauration  
 de la rue Ridout (limitée à 125 personnes)

J'assisterai à la réception du Musée du centenaire (limitée  
 à 125 personnes)

N.B.: Les droits d'inscription au Congrès des sociétés savantes (\$25.00) ainsi que les droits de participation à la SEAC (\$15.00) devront être versés directement au Secrétariat du Congrès des sociétés savantes, soit à l'avance soit lors de l'inscription officielle. Vers la fin du mois de mars le Congrès des sociétés savantes fera parvenir par la poste tous les formulaires d'inscription aux membres et aux conférenciers de la SEAC.

Chaque personne dont le nom paraît ci-haut sur la formule d'inscription doit signer l'énoncé suivant:

Je comprend / nous comprenons que la participation de la Société pour l'étude de l'architecture au Canada ainsi que les organismes locaux et d'autres individus qui ont collaboré à l'organisation de la réunion annuelle 1978 se limite à des services d'ordre éducatif et pratique. Je comprends / nous comprenons également que toute disposition prise pour l'organisation des activités de cette réunion, y comprises celles pour le transport et le logement, sont sous le contrôle exclusif de personnes indépendantes de l'organisation et que la Société, ces organismes et ces personnes indépendants ne sauraient être tenus responsables du décès ou de blessures corporelles infligées à une personne, de la perte ou des dommages causés à la propriété, de délais ou de dépenses encourues, quelque soit les circonstances, au cours de la réunion annuelle ou des activités connexes.

---

(Signature)

---

(Signature)

## NOMINATIONS

As members are aware, elections for SSAC officers take place at the Annual Conference. Nominees to be considered at the 1978 Annual Meeting are:

Vice-president/Vice-président

Treasurer/Trésorier

Preservation Committee/ Comité de la conservation

Library Committee/Comité de la bibliothèque

Member-at-large/membre

Member-at-large/membre

Member-at-large/membre

Member-at-large/membre

Member-at-large/membre

## PHOTOGRAPHIC COMMITTEE

Mary Peck, Chairperson of Photographic Committee.

The Society for the Study of Architecture in Canada through the chairperson of the Photographic Committee is creating an inventory of slides and photographs of historic architecture. The purpose of this inventory is to serve as a clearing house and it will include the collections of society members or institutional collections available.

Information is requested on the following: size of collection, origin (Canadian, British or American buildings), accessibility for display or duplication and the general policy by which the collection is controlled. Any information that SSAC members wish to offer should be sent to Mary Peck, 83 Shore Street, Fredericton, N.B. E3B 1R3.

## CANDIDATURES

Comme vous le savez, l'élection des membres de Conseil se fera à l'Assemblée annuelle. Voici les candidatures qui seront présentées à celle de 1978:

Aucune candidature reçue jusqu'à présent

Aucune candidature reçue jusqu'à présent

Fred Netherton, Fort Steel, B.C./ C.-B. incumbent/titulaire actuel

Shane O'Dea, University of/Université de St. John's. incumbent/ titulaire actuel

Laszlo Demeter, School of Architecture/ Ecole d'architecture, University of/ Université de Montreal.

Stuart Smith University of/ Université de Fredericton. incumbent/ titulaire actuel

Irene Rodgers, P.E.I. Heritage Foundation/ Fondation Heritage de l'I.-P.-E. Charlottetown. incumbent/titulaire actuel

Donald Kerr, University of/Université de Saskatoon. incumbent/titulaire actuel

Aucune candidature reçue jusqu'à présent pour le Yukon et les T.-N.-O.

No nominee to date for member for Yukon and N.W.T.

## COMITE DE PHOTOGRAPHIE

Mary Peck, présidente, Comité de photographie.

La Société pour l'étude de l'architecture au Canada, par l'entremise de sa présidente, monte un inventaire de dispositives et photographies d'architecture historique qui servira de centre de données. Il comprendra les collections des sociétés-membres et celles que voudront bien mettre à notre disposition diverses institutions.

Nous avons besoin des informations suivantes: ampleur de la collection, son origine (édifices canadiens, britanniques, ou américains), sa disponibilité pour exposition et reproduction, et sa politique générale de contrôle. Veuillez communiquer ces renseignements à: Mary Peck, 83 Shore St., Fredericton, N.B. E3B 1R3

BOOKS/LIVRES

Available from/Disponible à l'adresse suivante: Oxford University Press

Drissdottir, Morine, and Simon, Joan. Shielding: Man and Shelter. Book examines the history of building as shelter, its psychology, the dilemmas of modern housing, progress in the field. Illustrated. Paper. (1977) \$6.95.

Knight, Lowry R., and Richards, Leslie. Cities are for People. This is a social studies book for elementary school children. Illustrated. (1977). \$7.00.

Pannell, J.P.M. Man the Builder: An Illustrated History of Engineering. First published under the title of An Illustrated History of Civil Engineering. The author describes the activities of the civil engineer from the earliest times to the present day. 165 illustrations, Thames and Hudson. \$14.85.

Borsi, Franco, and Godoli, Ezio. Paris 1900. History of the Art Nouveaux Movement in Paris. 288 pages. 180 illustrations. \$29.50.

Girouard, Mark. Sweetness and Light: The 'Queen Anne' Movement 1860-1900. 164 pages. 128 illustrations. \$34.50.

Hamilton, David. Thames and Hudson Manual of Architectural Ceramics. 153 illustrations. Thames and Hudson, \$10.50.

Watkin, David. Morality and Architecture: The Development of a Theme in Architectural History and Theory from the Gothic Revival to the Modern Movement. 144 pages. \$11.00.

Parks. Le magazine Parks se veut un instrument international d'échange sur la planification, l'utilisation et la gestion des parcs nationaux et d'autres ressources naturelles et culturelles protégées à travers le monde. Parks est une expérience-pilote conjointe de Parcs Canada et du service des Parcs nationaux des Etats-Unis. Pour renseignements, écrire à: The Editor, Parks Magazine, c/o National Park Service, United States Department of the Interior, Washington, D.C. 20240, U.S.A.

BOOKS/LIVRES

Available from/Disponible à l'adresse suivante:

Walson-Guptell  
300 Lesmill Road  
Don Mills, Ontario

Brambilla, Roberto, and Longo, Gianni. For Pedestrians Only: Planning, Design and Management of Traffic-Free Zones. Whitney Library of Design. 208 pages, 250 black and white illustrations. Notes. Appendix. Bibliography. Index. \$24.95.

Gebhard, David, and Nevins, Deborah. 200 Years of American Architectural Drawing. Whitney Library of Design. 304 pages. 250 black and white illustrations. Notes. Bibliography. Index. \$30.00.

Beaux Arts to Bauhaus and Beyond. An Architect's Perspective by Harold Bush-Brown, FAIA. A unique view of the changes in architectural approaches and attitudes during the past century with anecdotes about masters of the profession. 128 pp. 7 x 10. 50 black and white illustrations. Appendix. Index. \$12.95.

Alvar Aalto and the International Style by Paul David Pearson. Analyzes Aalto's personal form. Covers Early Years, Turku and First Successes, Competitive Struggles, and Establishment in Helsinki and New Ambitions. 224 pp. 8½ x 11. 300 black and white illustrations. Epilogue. Notes. Bibliography. Index. \$25.00. NEW BOOK

Cast Iron Decoration. A World Survey by E. Graeme and Joan Robertson. Photographic inventory of the forms taken by cast iron ornamentation, national variations, relationships to architecture, contributions to the buildings. 336 pp. 9 x 11½. 521 black and white illustrations. Glossary. Bibliography. \$27.50. NEW BOOK

Architectural Conservation in Europe. Ed. by Sherban Cantacuzino. Case studies of conservation in Europe. The city; country town; village and countryside; coastlines, churches; care and neglect; training for conservation; legislation. 144 pp. 9-3/8 x 11-3/4. Over 200 black and white illustrations. Index. \$20.00.